
Protokół Nr 22  

 

z posiedzenia Komisji Gospodarczo-Finansowej z dnia 21 listopada 2008 r.  

 

W posiedzeniu Komisji uczestniczyli członkowie Komisji obecni zgodnie z załączoną listą 
obecności stanowiącą zał. nr 1do niniejszego protokołu, Wójt Gminy H. Gajda, Skarbnik 
Gminy M. Nowicka, inspektor d/s ochrony środowiska w Urzędzie gminy Pabianice 
A. Dudziak.  

Tematy posiedzenia Komisji:  

1. Analiza i opinia do projektu uchwały w sprawie Gminnego Programu Ochrony 
Środowiska  oraz Gminnego Planu Gospodarki Odpadami na lata 2009 -2016. 

2. Sprawy róŜne (omówienie materiałów na najbliŜszą sesję Rady Gminy Pabianice)  

 

Ad. pkt. 1 

 

Komisja przystąpiła do analizy Gminnego Programu Ochrony Środowiska oraz Gminnego 
Planu Gospodarki Odpadami na lata 2009 -2016. 

Wszelkich informacji oraz odpowiedzi na zadane przez Komisję pytania udzielił inspektor 
A. Dudziak.  

Poinformował, Ŝe  do opracowania powyŜszych dokumentów obliguje  nas ustawa o prawie 
ochrony środowiska. Plany i programy opracowane na szczeblach gminnych muszą być 
spójne z planami i programami  na szczeblu tak powiatowym jak i wojewódzkim, a takŜe 
krajowym.  

Programu Ochrony Środowiska  oraz Gminnego Planu Gospodarki Odpadami na lata 2009 -
2016 gminy Pabianice spójne są takŜe  z Planem Rozwoju Gminy Pabianice przyjętym na lata 
2007 – 2013.  

Programu Ochrony Środowiska  oraz Gminny Plan Gospodarki Odpadami na lata 2009 -2016 
gminy Pabianice podzielony jest na 2 etapy :  

1. Stan aktualny gminy i ustosunkowanie się do zaplanowanych przedsięwzięć na lata 
2009 – 2012.  

2. Prognozy inwestycyjne na kolejne lata z perspektywami  do 2016 roku.  

 

Program ochrony środowiska dla gminy Pabianice na lata 2009 – 2012 z perspektywą do 
2016 zawiera między innymi zagadnienia takie jak: 

1. Wprowadzenie. 

2. Ogólną charakterystykę gminy. 

3. Diagnozę stanu środowiska na terenie gminy. 

-ocenę moŜliwości wykorzystania odnawialnych źródeł   energii na terenie gminy. 

4. Cele i priorytety ekologiczne na lata 2009 – 2012 z perspektywą do 2016 r. 
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5. Ochronę wód powierzchniowych i podziemnych. 

6. Rodzaj i harmonogram działań proekologicznych na lata 2009-2012 z perspektywą do 
roku 2016. 

7. Edukację ekologiczną. 

8. Finansowanie zadań z zakresu ochrony środowiska. 

9. WdraŜanie i monitoring realizacji programu. 

10. Streszczenie w języku niespecjalistycznym. 

11. Literaturę. 

 

Plan Gospodarki Odpadami zawiera zagadnienia takie jak: 

1. Wprowadzenie 

2. Ogólną charakterystykę gminy 

3. Ocenę realizacji obowiązującego planu gospodarki odpadami dla gminy Pabianice  

4. Rodzaj, ilość źródła powstawania i gospodarowanie odpadami  

5. Prognozę zmian ilości wytwarzanych odpadów  

6. Cele na lata 2009-2012 z perspektywą do 2016 roku.  

7. Działania zmierzające do poprawy sytuacji w zakresie gospodarki odpadami  

8. Projektowany system gospodarki odpadami w gminie  

9. Harmonogram działań na lata 2009-2016 

10.  System monitoringu i oceny realizacji zamierzonych celów 

11.  Streszczenie w języku niespecjalistycznym 

12. Wnioski z analizy oddziaływania projektu planu na środowisko 

13. Literaturę.  

Dokument o nazwie Program ochrony środowiska dla gminy Pabianice na lata 2009 – 
2012 z perspektywą do 2016 oraz dokument o nazwie  Plan Gospodarki Odpadami są 
załącznikami do niniejszego protokołu o numerach 2 i 3.  

Inspektor A. Dudziak poinformował takŜe Komisję, iŜ Wójt Gminy wystąpił o opinię do 
przedkładanych powyŜej dokumentów do Zarządu  Departamentu Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska Województwa Łódzkiego. Dokumenty otrzymały opinię pozytywną z która 
inspektor zapoznał Komisję. W związku z tym Wójt przygotował projekt uchwały w sprawie 
przyjęcia  Gminnego Programu Ochrony Środowiska oraz Gminnego Planu Gospodarki 
Odpadami na lata 2009 -2016. 

W dyskusji wystąpili radny: H. Kalinowski, K. Gąsiorek.  

Radni poruszyli sprawy takie jak opłaty za wywóz nieczystości, uzyskania moŜliwości 
wsparcia finansowego w związku ze zmniejszeniem emisji gazów.  

Komisja po dokonanej analizie Gminnego Programu Ochrony Środowiska oraz Gminnego 
Planu Gospodarki Odpadami na lata 2009 -2016 nie zgłosiła uwag, ani teŜ zastrzeŜeń i projekt 
uchwały o numerze XXVII/A/2008  w powyŜszej sprawie zaopiniowała  pozytywnie. 

Projekt uchwały Nr XXVII/A/2008 stanowi zał. nr 4 do niniejszego protokołu.  
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Ad. pkt. 2. 

  

Komisja przystąpiła do analizy pozostałych projektów uchwał mających być przedmiotem 
obrad XXVII sesji Rady Gminy Pabianice.  

Wójt Gminy przedłoŜył projekt uchwały w sprawie przedłuŜenia czasu obowiązywania 
dotychczasowej taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę na terenie Gminy Pabianice.  

Poinformował, Ŝe miasto Pabianice przedłuŜa nam czas obowiązywania dotychczasowej 
taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę na terenie Gminy Pabianice stosowanej przez 
Zakład Wodociągów i kanalizacji Sp. z o.o. z siedzibą w Pabianicach na okres od 1 stycznia 
do dnia 31 marca 2009 roku. (Miasto Pabianice zaopatruje w wodę wieś Bychlew).  

Projekt uchwały w powyŜszej sprawie Komisja zaopiniowała w głosowaniu jednomyślnie 
i stanowi on zał. nr 5 do protokołu.  

Kolejny projekt uchwały to projekt  w sprawie zmian w budŜecie gminy Pabianice na rok 
2008 – XXVII/C/2008 polegający na zwiększeniu planu dochodów w dz. 010- rolnictwo 
i łowiectwo, dz. 700 gospodarka mieszkaniowa .  

W wyjaśnieniu podaje się, iŜ proponuje się zwiększenie planu dochodów i wydatków 
w kwocie 102.480 zł. w związku z zamianą gruntów we wsi Majówka. Kwota została 
określona przez rzeczoznawcę i zawarta została w protokole rokowań. W związku z tym, Ŝe 
wymiana jest bezgotówkowa, naleŜy jednak dokonać księgowań wewnętrznych by móc 
wyzbyć się części majątku będącego własnością gminy, a nabyć w to miejsce nowy. WiąŜe 
się to równieŜ z odprowadzeniem podatku Vat z tytułu wyzbycia się majątku.  

Komisja powyŜszy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie i stanowi on zał. nr 6 do 
protokołu.  

Projekt uchwały Nr XXVII/D/2007 w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2008 r. 
przedłoŜony przez Skarbnik  Gminy dotyczył włączenia do budŜetu gminy na 2008 r. kwoty 
dotacji otrzymanej z Narodowej Agencji Programu” MłodzieŜ w Działaniu ”i zwiększenie 
tym samym planu dochodów w dziale 854 – edukacyjna a opieka wychowawcza o kwotę 
5.480 zł.  

Projekt uchwały w powyŜszej sprawie Komisja zaopiniowała pozytywnie  i stanowi on zał. 
nr 7 do niniejszego protokołu.  

Projekt uchwały nr XXVII/E/2008 w sprawie zmian w budŜecie gminy na rok 2008, 
w którego uzasadnieniu podaje się, iŜ proponuje się zwiększenie wydatków w dz.750 – 
administracja publiczna , rozdz.75023 – urząd gminy o kwotę 13.000 zł z przeznaczeniem na 
zakup licencji i wdroŜenie Systemu Elektronicznego Obiegu Dokumentów w Urzędzie 
Gminy.  

Elektroniczny Obieg Dokumentów stanowi system obsługujący wymianę pism 
elektronicznych przychodzących do i wychodzących z urzędu oraz pism wytwarzanych 
i wymienianych wewnątrz urzędu. Obejmuje on elektroniczne przyjmowanie i potwierdzanie 
pism, wysyłanie pism na zewnątrz za zwrotnym poświadczeniem odbioru, przekazywanie 
dokumentów wewnątrz urzędu sporządzanie i wydawanie decyzji i postanowień, prowadzenie 
akt spraw, archiwizowanie dokumentów. 
System obiegu dokumentów elektronicznych w administracji publicznej w Polsce oparty jest 
na kwalifikowanym podpisie elektronicznym.  
Elektroniczny Obieg Dokumentów zintegrowany jest z Elektroniczną Skrzynką Podawczą 
i Biuletynem Informacji Publicznej. 
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Konieczności wprowadzenia w urzędzie EOD wynika  z obowiązku przyjmowania 
dokumentów dostarczanych drogą elektroniczną, tak przez inne podmioty publiczne, jak 
równieŜ podmioty niepubliczne, zgodnie z k.p.a. oraz ustawą z 17 lutego 2005 r. 
o informatyzacji podmiotów realizujących zadania publiczne. Obowiązek przyjmowania 
takich dokumentów - a w konsekwencji ich ewidencjonowania, przechowywania 
i przekazywania w takiej postaci - odnosi się do czynności materialno-technicznych oraz 
formalno-proceduralnych. Dokumenty takie bowiem nie tylko muszą być faktycznie przyjęte 
w takiej postaci, w jakiej zostały dostarczone, ale równieŜ w takiej postaci powinny stanowić 
podstawę załatwienia sprawy.  
WdroŜenie Systemu Elektronicznego Obiegu Dokumentów zapewni monitorowanie 
prowadzonych w Urzędzie spraw, przechowywanie gromadzonych zbiorów danych, śledzenie 
przepływu dokumentów, zbieranie potrzebnych informacji oraz sterowanie tokiem pracy, 
a takŜe pozwoli obywatelowi na pobieranie dokumentów, składanie wniosków i śledzenie 
przebiegu załatwiania jego sprawy. 
W dziale 600 – transport i łączność proponuje się zwiększenie wydatków o 13.801 zł 
z przeznaczeniem na wynagrodzenia robotników robót publicznych oraz na zakup szlaki, 
paliwa do ciągnika rolniczego, piasku na akcję „Zima”. 

Komisja powyŜszy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie nie wnosząc uwag. Stanowi on 
zał. nr 8 do niniejszego protokołu  

W sprawach róŜnych Wójt poinformował, Ŝe zgłoszono mu problem awarii pieca CO 
w Ośrodku Zdrowia w Pawlikowicach. Naprawa pieca ma kosztować ok. 4 800 zł.  

Ponadto poinformował, Ŝe Prezydent Miasta Pabianic zwrócił się do Przewodniczącego 
(o czym Przewodniczący na pewno poinformuje na najbliŜszej sesji) o spłatę zobowiązań 
gminy Pabianice wobec SP ZOZ w Pabianicach z tytułu prowadzenia przychodni 
w Pawlikowicach i Petrykozach. Straty z tego tytułu wyceniono na kwotę 306 821 zł. Wójt 
poinformował, Ŝe na wcześniej składane roszczenia z powyŜszego tytułu odpowiedział, Ŝe 
brak jest podstaw prawnych do przyjęcia odpowiedzialności gminy za te zobowiązania. 
Obecnie Wójt wystąpił o wydanie opinii prawnej w powyŜszej kwestii.  

Radny H. Kalinowski ponowił prośbę o przygotowanie przez Urząd Gminy projektu uchwały, 
która  uchylałaby Uchwałę Nr XXV/170/2008 w sprawie sprzedaŜy nieruchomości w drodze 
przetargu ustnego ograniczonego niezabudowanej gminnej nieruchomości gruntowej 
połoŜonej w Piątkowisku.  

Na tym protokół zakończono. 

 

Posiedzeniu przewodniczył: 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo-     

                                                                             Finansowej   

                                                                                         Krzysztof Gąsiorek  

Protokołowała: 

Urszula Czerwonka  

 

 


